

## Protokoll från möte med Vattenrådet för Ångermanälvens och Vapstälvens avrinningsområden

**Datum:** 2011-05-25

**Tid/plats:** 10:00 -15: 00 Folkets hus Strömsund, Lokal Grelsgård

**Närvarande:** Torgny Forsgren, Vilhelmina kommun

Maria Danvind, Sollefteå kommun

Jan Rönnberg, LRF

Per-Enar Åberg, fiskevattenägareförbundet

Annika Berglund, Strömsunds kommun

Pontus Ekman, Länsstyrelsen Västernorrland

Ruben Karlsson SCA

Peter Reinemyr, Ångermanälvens vattenregleringsföretag

Åke Henriksson E.ON Vattenkraft Sverige AB

Jörgen Sikström, Dorotea kommun

Leif Olsson, Naturskyddsföreningen Västernorrland

Christer Borg, Älvräddarna

### Förslag till dagordning

1. Öppnande av mötet
2. Val av justerare
3. Fastställande av dagordningen
4. Genomgång av föregående protokoll
5. Referensgrupper
6. Aktuell information från avrinningsområdet
  - Ulriksforsprojektet (Annika)
  - Vattenrådensdag (Maria, Per-Enar, Torgny, Pontus..)
  - Aktuellt från Länsstyrelsen/Vattenmyndigheten (Pontus)
7. Presentation av vatten inom Vilhelmina kommun (Torgny, mfl..)
8. Övrigt.
  - Uppgifter till hemsidan
9. Nästa möte
10. Mötet avslutas

Klockan 14:00

Information om det nybildade fiskerådet för Ångermanälven

## 1. Öppnande av mötet

Ordföranden förklarade mötet öppnat

Förändringar i vattenrådet: Vattenrådet är nu utökat med Älvräddarnas samorganisation och Christer Borg presenterade organisation och verksamhet.  
Leif Olsson kommer att ersätta Bernt Persson för naturskyddsföreningen.

## 2. Val av justerare

Christer Borg valdes till justerare av dagens protokoll

## 3. Fastställande av dagordningen

Ny punkt (4,5) läggs till på dagordningen: 4,5 Ändring av stadgar för val av vice ordförande.

Dagordningen fastställdes med ovanstående komplettering

## 4. Genomgång av föregående protokoll

Föregående protokoll avhandlades.

## 4,5. Ändring av stadgar för val av vice ordförande.

**Mötet beslutade** i enlighet med förra mötet att vattenrådet ska utse vice ordförande samt att stadgarna ska ändras till följd av detta. **Mötet beslutade** att i stadgarna under § 9 *Årsmöte* ska formuleringen ändras till: *Årsmöte ska hållas före utgången av mars månad. Vid årsmöte ska föregående års verksamhet och räkenskaper redovisas samt ordförande och vice ordförande för det kommande året väljas. Årsmötet är beslutsfälligt om mer än hälften av de röstberättigade medlemmarna är närvarande vid mötet.*

**Beslut:** Pontus utför ändring av stadgar samt kompletterar stadgarna med datum för när de är antagna samt när de har ändras.

## 5. Referensgrupper:

Ordförande påpekar behovet av att marknadsföra vattenrådet för att fånga upp ev. lokala referensgrupper.

Christer tipsar om att vattenrådet kan ta initiativ till att bilda arbetsgrupper, vilket man tex. gjort för Gavleån.

Att annonsera i tidningar var ett annat förslag som togs upp. Leif föreslog att ev. kan hembygdsföreningar utgöra referensgrupper för vattenrådet.

Torgny påtalade att arbetet är i en uppbyggnadsfas och att han ser behov av att ta fram en sammanfattande skrift om vattenrådets arbete och arbetet med vattenförvaltning. Skriften bör anpassas för de frågeställningar som gäller för Ångermanälven och den bör bl.a. vara tillgänglig via hemsidan.

Annika föreslog att vattenrådet lägger ut en uppmaning på hemsidan t.ex. *"Vill du vara med och påverka vänd dig till någon av kontaktpersonerna på hemsidan"*.

**Beslut:** Jörgen lägger in en blänkare om detta på hemsidan.

## 6. Aktuell information från avrinningsområdet

Ulriksforsprojektet: Projektets syfte är att se över hur man kan förändra vattenföringen i utloppet och därigenom förbättra fisket i sträckan nedströms. Anders Berglund Fiskeriverket och Länsstyrelsen Jämtland har tagit fram ett underlag som man avser att diskutera under mötet, vilket ska hållas senare under eftermiddagen. Det är fortfarande osäkert vem som kan ta på sig rollen som huvudman, ev. kan fiskevårdsområdet eller Strömsunds turism ta på sig huvudmannaskap.

### Vattenrådetsdag

Maria, Torgny och Pontus informerade från Vattenrådetsdag i Östersund 11/5  
Dagen fokuserade på idéer för utveckling av vattenrådets arbete.

### Några av de idéer och behov som togs upp under vattenrådetsdag

- Behov av att förbättra kommunikationen mellan Vattenmyndigheten och vattenråden.
- Vattenrådet skulle kunna vara ett forum där man kan marknadsföra sig och sin organisation.
- Det är viktigt att vattenråden själva sätter upp mål och ambitioner för sitt område.
- Vattenråden bör fokusera på att hitta lösningar.
- Ett förslag är att vattenråden bildar arbetsgrupper som fokuserar på specifika frågeställningar.
- Viktigt att vattenråden inte försöker greppa över allt utan fokusera på några prioriterade frågeställningar.
- Behov av att frågeställningarna blir mer konkreta för att komma vidare i arbetet. Ansvar för att uppnå detta ligger hos både myndigheter och vattenråd mm.
- Hur kompenseras för olika förutsättningar (resurser mm): Svår fråga som inte lätt att lösa. Att finansiera vattenråden medför att det ställs krav, vilket kan innebära att man styr vattenrådets arbete.

**Beslut:** Pontus skickar ut presentationer från vattenrådetsdag.

Ruben informerade om att SCA kommer att påbörja en inventering av vattensystem under sommaren.

Aktuellt från Länsstyrelsen/Vattenmyndigheten: Detta hanns inte med på mötet. Pontus skickar ut denna information via e-post.

## 7. Presentation av vatten inom Vilhelmina kommun

Torgny informerade om vatten inom Vilhelmina kommun. **Beslut:** Presentationen läggs ut på hemsidan av Jörgen.

## 8. Övrigt.

### 9. Nästa möte

Nästa möte beslutas via e-post.

### 10. Mötet avslutas

Ordföranden förklarar mötet avslutat

Sekreterare:

\_\_\_\_\_  
Pontus Ekman

Justeras:

\_\_\_\_\_  
Christer Borg

\_\_\_\_\_  
Maria Danvind